



យើងខ្ញុំសូមស្វាគមន៍អតីតសិស្សសិទ្ធិផែនដីទាំងអស់មកចូលរួមជាមួយបណ្តាញរបស់យើង

សារបាន

ចាប់តាំងពីឆ្នាំ 1999 មក អង្គការសិទ្ធិផែនដីអន្តរជាតិ (EarthRights International) មានសិស្សបញ្ចប់ការសិក្សាជាង 600 នាក់ តាមរយៈ កម្មវិធីបណ្តុះបណ្តាលផ្សេងៗរបស់ខ្លួន។ កម្មវិធីបណ្តុះបណ្តាលទាំងនេះ រាប់បញ្ចូលទាំងសាលាមីយ៉ាន់ម៉ា និងសិទ្ធិផែនដីមេគង្គ នៅក្នុងប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា និងប្រទេសថៃ, វិទ្យាស្ថានតស៊ូមតិផ្នែកច្បាប់តំបន់មេគង្គ (MLAI), វគ្គបណ្តុះបណ្តាលអ្នកច្បាប់ដោយភ្ជាប់ជាមួយអាជីព (Bertha Legal Fellow), វគ្គបណ្តុះបណ្តាលសុខភាពនិងសិទ្ធិផែនដី (HEARTH), វគ្គផ្លាស់ប្តូរបទពិសោធន៍រវាងថៃ-ឡាវ, និង វគ្គបណ្តុះបណ្តាលខ្លឹមស្តីពីយុត្តិធម៌បរិស្ថាន។ អតីតសិស្សរបស់យើងមកពីទូទាំងតំបន់មេគង្គ៖ កម្ពុជា ចិន ឡាវ មីយ៉ាន់ម៉ា ថៃ និងវៀតណាម។

បច្ចុប្បន្ន អតីតសិស្សសិទ្ធិផែនដី ធ្វើការការពារសិទ្ធិមនុស្សនិងបរិស្ថាន នៅក្នុងសហគមន៍របស់ពួកគេ នៅទូទាំងតំបន់មេគង្គ ដោយការប្រើប្រាស់នូវជំនាញ គំនិត និងកិច្ចសហការណ៍ ដែលបានបង្កើតឡើង និងចែករំលែកតាមរយៈកម្មវិធីបណ្តុះបណ្តាលរបស់អង្គការសិទ្ធិផែនដី។ វគ្គទាំងនេះបង្កើតឱ្យមានអ្នកការពារសិទ្ធិ។

ហេតុអ្វីយើងបង្កើតបណ្តាលអតីតសិស្សជាផ្លូវការឡើង?

ដោយសារមានការអិលថយក្រោយនូវលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ កង្វះការគោរពសិទ្ធិមនុស្ស នីតិវដ្តដែលស្ទើរតែឈប់ដំណើរការ និងជម្ងឺឆ្លង ការធ្វើយុទ្ធនាការស្របច្បាប់សម្រាប់សិទ្ធិមនុស្ស និងធនធានធម្មជាតិរបស់អតីតសិស្សផែនដី ប្រឈមមុខនិងហានិភ័យដ៏សម្បើម។ ហានិភ័យនោះបានកំពុងបន្តកើនឡើង ហើយថែមទាំងមូលបង្កាត់ធ្វើឱ្យមានបទឧក្រិដ្ឋចំពោះអ្នកការពារសិទ្ធិមនុស្ស និងការបៀតបៀនប្រព័ន្ធយុត្តិធម៌។

គោលដៅរបស់យើងខ្ញុំ



អង្គការសិទ្ធិផែនដីមានបំណងបំពាក់បំប៉នអតីតសិស្សជាមួយនិងចំណេះដឹង ជំនាញ និងឧបករណ៍ ដែលមានឥទ្ធិពលសម្រាប់ការផ្លាស់ប្តូរ។ យើងខ្ញុំចង់ឱ្យពួកគាត់ការពារនូវទំនាក់ទំនង និងទស្សនៈដ៏ មានតម្លៃមិនអាចកាត់ថ្លៃបានចំពោះបញ្ហាប្រឈមទាំងឡាយដែលពើបប្រទះដោយសហគមន៍។

យើងខ្ញុំមានបំណងកសាងនូវឆន្ទៈ ដើម្បីបន្តការងាររួមគ្នាទៅលើយុត្តិធម៌បរិស្ថាន និងគណនេយ្យភាព អ្នកការពារសិទ្ធិមនុស្ស និងទំនួលខុសត្រូវសាជីវកម្ម។

ដើម្បីសម្រេចបាននូវគោលដៅនេះ យើងខ្ញុំនឹងធ្វើការជាមួយលោកអ្នក ដើម្បីរួមបង្កើតនូវបណ្តាញ អតីតសិស្សមួយដ៏មានអត្ថន័យ ប្រសិទ្ធភាព និងនិរន្តរភាព។

វិធីសាស្ត្ររបស់យើងខ្ញុំ

យើងខ្ញុំនឹងកសាងនូវបណ្តាញអតីតសិស្សពីក្រោមឡើងលើ ដោយការស្តាប់ និងរួមរចនា ជាមួយលោក អ្នក ដូច្នេះវាអាចជួយអ្នកឱ្យជួបប្រសព្វតម្រូវការនិងបញ្ហាប្រឈមរបស់អ្នក។ លោកអ្នកនឹងប្រាប់យើង ខ្ញុំថាតើប្រព័ន្ធនិងទម្រង់សារព័ត៌មានអ្វីដែលអាចរក្សាការតភ្ជាប់ប្រតិបត្តិការបាន។ ធ្វើឱ្យប្រាកដថា សុវត្ថិភាពរបស់អ្នកជាកត្តាអាទិភាព។

យើងខ្ញុំនឹងយកចិត្តទុកដាក់បរិយាប័ន្នសង្គមនិងវិទ្យាសាស្ត្រ ដោយមានភាពបរិយាប័ន្នភាពនិងគណនេយ្យ ភាពជាគុណតម្លៃស្នូលរបស់បណ្តាញនេះ។ ក្រុមមួយដែលមានភាពចម្រុះនៃសមាជិកក្រុមស្នូល នឹង ត្រូវបានជ្រើសរើស ដើម្បីធ្វើផែនទីបង្ហាញផ្លូវនូវបរិបទនិងនាំទៅកាន់ការធ្វើផែនការយុទ្ធសាស្ត្រ។ ដោយផ្អែកទៅលើមតិយោបល់របស់អតីតសិស្សទាំងអស់ សមាជិកក្រុមស្នូលនឹងចាប់ផ្តើមដំណើរការ ដើម្បីរៀបចំនូវបណ្តាញនេះ។

បន្ទាប់ពីការរៀបចំ យើងខ្ញុំនឹងប្រមូលផ្តុំអតីតសិស្សទាំងអស់ ដើម្បីបង្កើតការរៀបចំបណ្តាញនេះ។

បណ្តាញនេះនឹង៖

- គាំទ្រអ្នកការពារសិទ្ធិផែនដីឱ្យទទួលបានការបណ្តុះបណ្តាល ធនធានហិរញ្ញវត្ថុនិង បច្ចេកទេសនានា។ បណ្តាញនេះនឹងក្លាយជាបណ្តាញថ្នាក់តំបន់ដ៏ធំនិងចម្រុះជាតិសាសន៍ សម្រាប់ការចែករំលែកព័ត៌មាន ការរៀបចំបង្កើតយុទ្ធសាស្ត្រ និងកិច្ចសហការ។



- គាំទ្រអតីតសិស្សជាមួយនិងធនធានផ្សេងៗដើម្បីបង្កើតនិងដំណើរការសកម្មភាពទៅលើយុត្តិធម៌និងគណនេយ្យភាពបរិស្ថាន អ្នកការពារសិទ្ធិផែនដី និងគណនេយ្យភាពរបស់សាធារណៈម្នាក់ៗ។
- លើកស្ទួយសុខុមាលភាពក្នុងចំណោមអតីតសិស្សដែលជាអ្នកការពារសិទ្ធិផែនដី ដូច្នេះពួកគេអាចថែរក្សាខ្លួនឯងបាន។ មជ្ឈមណ្ឌលមេតាស៊ូ (Mitharsuu Center) នឹងបម្រុងទុកជាមជ្ឈមណ្ឌលសម្រាប់សាមគ្គីភាពនិងការរៀនសូត្រ។
- បង្កើតឡើងនូវលទ្ធភាពទទួលបានចំណេះដឹង ធនធាន និងការគាំទ្រដោយមានការចូលរួមដូច្នេះអ្នកការពារសិទ្ធិអាចធ្វើកិច្ចការរបស់ពួកគេដោយសុវត្ថិភាព និងប្រសិទ្ធិភាព ទាំងនៅក្នុងប្រព័ន្ធដីដីថល និងនៅខាងក្រៅ។
- កសាងសមត្ថភាពរបស់អតីតសិស្ស ទៅលើការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ សុវត្ថិភាព និងសន្តិសុខហើយនិងការតស៊ូមតិចំពោះការមូលបង្កាត់បទឧក្រិដ្ឋ និងការបៀតបៀនប្រព័ន្ធយុត្តិធម៌។
- គាំទ្រអតីតសិស្សនៅក្នុងប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ាដែលបិតនៅក្នុងភាពអាសន្ន ដោយសារបរិយាកាសអាប់អូរចំពោះសកម្មជនក្រោយពីមានរដ្ឋប្រហារយោធា។

បណ្តាញជាផ្លូវការនេះនឹងឆ្លើយតបរហ័ស ហើយមានប្រសិទ្ធិភាពនៅក្នុងការផ្តល់ឱ្យនូវឧបករណ៍ ទីកន្លែងដែលមានសុវត្ថិភាពទាំងលើប្រព័ន្ធដីដីថលនិងនៅខាងក្រៅ ព្រមទាំងធនធានផ្សេងៗ។

វានឹងជួយកសាងសមត្ថភាពរបស់អ្នកការពារសិទ្ធិ ឱ្យចេះរៀបចំយុទ្ធសាស្ត្រ កិច្ចសហការ និងផ្តល់ការបណ្តុះបណ្តាលដែលដឹកនាំដោយសហគមន៍មូលដ្ឋាន បណ្តឹង និងយុទ្ធនាការផ្សេងៗ ដើម្បីគាំទ្រសហគមន៍នៅជួរមុខនៃវិបត្តិបរិស្ថាន។ វានឹងបង្កើតប្រសិទ្ធិភាពការងាររបស់ពួកគេនៅថ្នាក់តំបន់ និងសាកលលោក។

ឱកាសក្នុងការចូលរួមពាក់ព័ន្ធនាពេលបច្ចុប្បន្ននិងអនាគតឆាប់ៗនេះ

- **ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ2021 ដល់ខែធ្នូ ឆ្នាំ2022៖** ធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពស្ថានភាពបច្ចុប្បន្នរបស់អតីត (នៅសកម្មឬអត់) ហើយច្របាច់បញ្ចូលព័ត៌មានរបស់អតីតសិស្សនិងការងាររបស់ពួកគេក្នុងការការពារសិទ្ធិផែនដី។ ស្វែងរកសមាជិកក្រុមស្នូលរបស់បណ្តាញអតីតសិស្ស ដើម្បីគាំទ្រការកសាង និងសហការរៀបចំបណ្តាញអតីតសិស្សនៃអង្គការសិទ្ធិផែនដីនេះឡើង។



- **ខែវិច្ឆិកា ដល់ខែធ្នូ ឆ្នាំ2021:** ធ្វើការត្រួតពិនិត្យនិងភ្ជាប់ទំនាក់ទំនងជាមួយអតីតសិស្សមកពីទូទាំងតំបន់ តាមរយៈការប្រជុំពីចម្ងាយ ដើម្បីពិភាក្សា ការបង្កើតកិច្ចសហការ ការផ្សារភ្ជាប់ ព្រឹត្តិការណ៍ភ្ជាប់បណ្តាញផ្សេងៗ និងភាពជាដៃគូជាមួយអង្គការសិទ្ធិផែនដី។
- **ខែកុម្ភៈ ដល់ខែមិនា ឆ្នាំ2022:** អង្គការសិទ្ធិផែនដីនឹងធ្វើការស្វែងមតិអំពីតម្រូវការរបស់អតីតសិស្ស និងអ្វីដែលយើងខ្ញុំអាចធ្វើបានដើម្បីគាំទ្រពួកគាត់។ នេះនឹងរួមបញ្ចូលការគៀនគ្រូមានការប្រជុំរយៈពេលបីថ្ងៃ ដែលមានអ្នកពាក់ព័ន្ធកម្មវិធីជាង35នាក់ ដើម្បីចែករំលែកការរកឃើញរបស់យើងខ្ញុំ និងពិភាក្សាការអនុវត្តនូវអនុសាសន៍របស់អតីតសិស្ស។
- **ខែមេសា ដល់ខែធ្នូ ឆ្នាំ2022:** ដាក់បង្ហាញនូវទម្រង់សាកល្បងរបស់បណ្តាញអតីតសិស្សសិទ្ធិផែនដី ដើម្បីផ្តល់ឱកាសនៅក្នុងការទទួលបានការគាំទ្រហិរញ្ញវត្ថុ ការបណ្តុះបណ្តាល ធនធានបច្ចេកទេស និងបណ្តាញចែករំលែកព័ត៌មាន ការបង្កើតយុទ្ធសាស្ត្រ និងកិច្ចសហការថ្នាក់តំបន់ ដ៏ធំនិងចម្រុះ។
- **ខែធ្នូ ឆ្នាំ2022:** ដាក់បង្ហាញជាផ្លូវការនូវបណ្តាញអតីតសិស្សសិទ្ធិផែនដី។

របៀបទាក់ទងមកយើងខ្ញុំ

អ៊ីម៉ែល៖ alumninetwork@earthrights.org or earthrights.alumninetwork@protonmail.com

លេខទូរស័ព្ទ៖ +66808376233 (Signal/Telegram/WhatsApp)

* គោលបំណងនៃសមាជិកក្រុមស្នូល គឺដើម្បីគាំទ្រការកសាង និងសហការរៀបចំបណ្តាញអតីតសិស្សឱ្យទៅជាមជ្ឈមណ្ឌលធនធាននិងបណ្តាញមួយសម្រាប់ក្រុមអតីតសិស្សមួយក្រុមដែលបានតភ្ជាប់។